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ARENYS DE MAR 

Objectius culturals 
El Centre d'Estudis Arenyencs, 

l'Escola de Música Municipal i el 
Museu local "Pare Fidel Fita" són 
tres dels projectes més ambicio
sos que desitga gestar l'edil de 
cultura de l'Ajuntament d'Arenys, 
Antoni Badosa, durant el curs dels 
propers anys de la seva gestió 
municipal. 

La creació d'un Centre d'Estudis 
Arenyencs pot esdevenir una pla
taforma des de la qual puguin 
coincidir tots els interessats en el 
passat i present d'Arenys de Mar. 
A més, l'agrupació posterior dels 
estudiosos per a treballar junts, 
encara que independentment, 
però amb una sola preocupació 
comuna: la investigació de la reali
tat històrica i cultural; de la realitat 
present i de les perspectives de 
futur que té la vila; crearà una 
important tasca. 

Segons ens deia el ponent 
d'aquesta àrea: "L'empresa és 
ambiciosa, difícil, però podria 
ésser una empresa agiutinant, 
integradora, que incorporés tre
balls i esforços de caire in
tel·lectual, que són sempre el 
motor de les realitzacions cívi

ques, de les decisions políti
ques -en la més elevada ac
cepció d'aquesta paraula". 

Respecte a l'Escola de Música, és 
un antic somni consistorial que no 
s'ha començat a tramitar a fons 
fins fa poc, car el projecte és d'una 
inversió bastant gran que ara 
mateix no podria finançar la Casa 

de la Vila, per això s'estan efec
tuant múltiples gestions en d'al
tres àmbits per tal de tirar en
davant la iniciativa. Aquesta Es
cola de Música que possiblement 
es crearà és probable que en un 
principi estaria integrada dins l'ac
tual Escola d'Arts i Oficis d'Arenys 
de Mar que funciona des de fa 
quinze dies. No podem oblidar 
malauradament, que el camp de 
l'aprenentatge musical a Arenys 
està bastant abandonat i les tími
des iniciatives que tenen lloc sem
pre han rebut un escàs suport, 
cosa que no les ha fet prosperar. 

Finalment, el Museu local, que 
ara mateix es troba en un estat de 
deixadesa, té moltes possibilitats 
de properament poder lluir en el 
lloc que li correspon. 

Quim 

LLAVANERES Ple municipal 

Les llars d'Infants 
Recentment, el tema de les llars 

d'infants o "guarderies", com les 
coneix més gent, ha cobrat impor
tància, potser és degut al poc inte
rès que fins ara a Espanya s'hi ha 
tingut enfront d'altres països o 
potser perquè d'una vegada i per 
totes comencem a adonar-nos, 
que de l'educació dels nostres fills 
en la primera infància, en depèn 
tot el futur del nen i per tant de 
la societat. 

Segons la O.M.S. (organització 
mundial de la salut) la principal 
finalitat de les llars infantils, és de 
suplir adequadament la família, 
col·laborant amb els pares, a tenir 
cura dels fills, de la seva educació i 
en la promoció de la seva salut. 
Les llars d'infants per tant han de 
ser centres que possibilitin un 
adequat desenvolupament físic, 
afectiu, mental i social del nen. 

Els nens que assisteixen en 
aquestes institucions, necessiten 
una dedicació especial, per la 
seva edad, per la separació tem
poral de la seva família i per tenir 
més risc de contagi en viure en 
grup. Per tant, hauran de presen
tar unes condicions idònies quant 
a -habitabílitat, seguretat i higiene-
giene-. 

Tot això serà possible, si el per
sonal que hi treballa és especialit
zat, amb títols de jardineres d'in
fància o auxiliars, psicòlegs, met
ges... sobre aquests aspectes en 
el diari oficial de la Generalitat, va 
sortir fa poc el reglament a seguir 
per aquestes institucions. 

Però no només s'han de modifi
car les moltes Llars d'Infants que 
no compleixen els requisits que 
demana la l lei ,sinóquetambés'f.a 
de conscienciar els pares, de què 
no portin el seu fill, en un centre 
que abans no han examinat i sobre 
el qual no han preguntat les seves 
activitats i no han comprovat com 
juguen els nens allà; juguen, si, 
perquè el nen aprèn jugant i estan 
equivocats els que pensen que el 
més important és que sàpiguen 
llegir i escriure abans d'anar al 
parvulari. Han de pensar que el 
temps perdut en la primera infàn
cia, és difícilment recuperable. Per 
tant, assegureu-vos que el vostre 
fill, l'únic que fa a la Llar d'Infants 

és jugar a aprendre jugant. No 
accepteu que les mestres tinguin 
un mètode directiu, ni que estiguin 
a càrrec de 30-40 nens (les lleis 
del Diari de la Generalitat, dispo
sen per exemple 10 nens per edu
cadora, si tenen menys d'un any). 
Si per la circumstància que sigui, 
es veu obligat a deixar el nen en 
una d'aquestes institucions, miri 
bé a qui el confia, no només en el 
pla material, sinó també en l'as
pecte psicològic. Penseu que l'e
ducadora farà de "mare" durant la 
vostra absència. Això és normal i 
inclús desitjable. Però imagineu-
vos una mare amb 20 fills menors 
de 2 anys; com els atendria, ade
quadament? la resposta a aquesta 
pregunta,és la manera,com estan 
atesos els nens, en una Llar d'In
fants que acull més criatures de 
les permeses per la llei. 

Qualsevol psicoanalista o psico-
terapeuta a qui es pregunti, dirà 
que tots els problemes psíquics, 
neuròtics, psicòtics o caracterials 
del nen i de l'adult tenen el seu ori
gen primari en la primera infància. 

És aquí, on s'ha de començar a 
treballar per la salut dels nostres 
fills. Per començar, en les Llars 
d'Infants, que no són només llocs 
on es "guarden" els fills dels qui 
treballen, sinó que són a més llocs 
d'educació,amb unaconsiderable 
responsabilitat. 

Això requereix unes condicions 
mínimes de locals, intal.lacions, 
material i personal que no es com
pleixen pas en molts centres ac
tuals. 

Potser algú dirà que tot això 
resulta molt car, però no ho serà 
mai tant com la gran quantitat 
d'atenció psiquiàtrica que es fa 
servir per tractar allò que no s'ha 
sabut prevenir. 

Així dons tant si el seu fill va a a la 
Llar d'Infants com si no, o si no en 
té, s'ha de crear un moviment, per
què cada pare, educador i gover
nant, prenguin consciència de la 
seva responsabilitat davant d'a
quests joves sers, que portaran 
durant tota la seva vida la marca 
indeleble de la seva primera in
fància. 

M.G.C. 

El sou dels regidors 
En el darrer Ple Municipal de 

l'Ajuntament de Llavaneres, es 
va produir una discussió en 
parlar del sou que rebrien els 
regidors i l'alcalde. Donat que 
l'equip de govern de l'Ajunta
ment tan sols donava xifres glo
bals, es va produir la inter
venció d'Agustí Auladell, cap 
de llista de CiU que va dir: 

"Jo havia demant una 
relació individual dels sous, i 
encara que no la tinc, segons 
els meus càlculs la cosa que
darà així: Albert Alarcón 

(alcalde) 50.000 ptes.; Ferran 
Novoa 39.750 ptes.; Anton 
Serra 37 .000 ptes.; Joan 
Solà 33 .750 ptes.; Josep 
Granjero 30 .500 ptes.; Jau
me Manau 24.000 ptes.; 
Agustí Auladell 12 .000 ptes.; 
Joan Caboti 6 .000 ptes.; 
Lluís Noguera 6.000 ptes.; 
Salvador Treserras 6.000 
ptes., i Tomàs Molina 6.000 
ptes." 

Segons el senyor Auladell 
aquests sous son despropor
cionats i que el seu grup votaria 

en contra. Feta la votació es va 
aprovar per 6 vots a favor i 5 
en contra. 

Després l'alcalde Albert Alar
cón va dir al senyor Auladell, 
que al seu dia havia ofert al seu 
grup diverses regidories i en no 
ser acceptades pels represen
tants dels partits CiU i PSUC, 
ara els regidors del seu grup 
d'independents ha de carregar 
amb tots els càrrecs i que la dis
tribució de sous es proporcio
nal a la feina assignada al 
seu dia. Joan Mora 

Elecció de 
la PuUHa 
Dins dels actes de la Festa 

Major de Sant Andreu de Llava
neres, es va escollir la Pubilla • 
1983, que va ser Montserrat 
Girao. 

A l'acte, que va ser molt emo
tiu, hi varen assistir diverses 
pubilles de pobles de la co
marca, la Pubilla del Maresme i 
la de Catalunya. 

La nova Pubilla de LLavane-
res va rebre la banda de Marta 
Alarcon.que havia estat Pubilla 
del 1982 que va resumir els 
darrers dotze mesos amb 
aquestes paraules: "És molt 
bonic representar Llavane
res per arreu de Catalunya, 
espero que la Montserrat 
s'ho passi tan bé com jo" . Les pubilles 1982 i 1983 

Robatori a Tesglésia 
Dissabte passat a dos quarts 

de 10 del vespre, el rector de la 
parròquia de Sant Andreu de 
Llavaneres, es va apropar a 

quatre noies que eren dins del 
temple. En veure al capellà, les 
joves varen fugir. 

La setmana passada preci

sament ja varen robar a la 
mateixa església en aquesta 
oportunitat els lladres es varen 
endur unes 20.000 pessetes. 

Homenatge a Jhon Lennon 
Dissabte passat es va cele

brar a Llavaneres un home
natge a John Lennon, amb la 
participació de grups com "98 
Octanos" "Ba Beps" i d'altres. 

Les dues-centes persones 

que varen assistir al recital al 
pollesportiu de Llavaneres, 
sembla que varen passar una 
bona estona, malgrat que la 
puntualitat no va ser la virtut 
dels organitzadors, donat que 

la primera actuació havia de 

començar a les 9 del vespre, i 

els músics varen començar a 

tocar prop de les 11 . 
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